

誰是銷售商 Who is a seller?



- 向消費者分發受管制電器者/公司
Means a person/company distributing REE to consumers
- 不包括只提供物流運輸服務者
Not include transportation / logistics service providers
- 銷售商可同時是供應商
A seller may also be a supplier

主要責任 Main responsibilities:

銷售商必須 Seller must

- 備有獲環保署批註的除舊服務方案
Have a removal service plan endorsed by EPD
- 在訂立合約前以書面通知消費者其法定除舊服務責任及條款
Notify consumers in writing the statutory removal service obligation and terms before entering into contract
- 應消費者要求安排法定除舊服務
Arrange statutory removal service as requested by consumers
- 提供載有中文及英文訂明字句的收據
Provide receipt with prescribed wording in both the English and the Chinese languages to consumers
- 妥善保存一年記錄
Keep records properly for one year

十類受管制電器 Ten Classes of Regulated Electrical Equipment (REE)

空調機 (不超過 3 匹)	Air conditioners Not exceeding 3 hp
雪櫃 (不超過 900 公升)	Refrigerators Not exceeding 900 L
洗衣機 (不超過 15 公斤)	Washing Machines Not exceeding 15 kg
抽濕機 (不超過 35 公升/日)	Dehumidifiers Not exceeding 35 litres per day
乾衣機 (不超過 15 公斤)	Tumble Dryers Not exceeding 15 kg
電視機 (不超過 100 吋)	Televisions Not exceeding 100 inches
電腦 (包括桌上、平板、 手提及筆記簿電腦)	Computers Including desktop, tablet, laptop and notebook computer
打印機 (不超過 30 公斤)	Printers Not exceeding 30 kg
掃描器 (不超過 30 公斤)	Scanners Not exceeding 30 kg
顯示器 (不超過 100 吋)	Monitors Not exceeding 100 inches

備註 Remarks

- 抽濕機的定義：使用蒸氣壓縮循環方式操作及其額定抽濕量不超過每日 35 公升，但不包括使用乾燥劑操作的抽濕機
Definition of dehumidifiers: operate by using the vapour compression cycle with a rated dehumidifying capacity not exceeding 35 litres per day, but do not include those operate by using desiccant materials
- 乾衣機的定義：藉在滾筒內翻滾紡織品將紡織品弄乾，使用市電作唯一發熱用電源及額定乾衣量不超過 15 公斤
Definition of tumble dryers: dry textiles by tumbling in a rotating drum, use mains electricity as the only power source for heating and with a rated drying capacity not exceeding 15 kilograms

受管制電器銷售商必須備有經環保署批註的除舊服務方案

方可向消費者分發受管制電器

**A REE seller must have a removal service plan
endorsed by EPD before distributing REE to consumers**

環保署在收到已填妥申請表及所有支持文件後起計的十個工作天一般可完成批註手續
The endorsement process is normally completed **within 10 working days** after
EPD's receipt of the completed application form and all necessary supporting documents

查詢 Enquiries : 2838 3111